
 
 

Skolebestyrelsesmøde tirsdag den 28. september 2021 kl. 18.30 - 20.30 
Skolen er vært med et stykke smørrebrød fra kl. 18.00, og der vil være mulighed for en rundvisning fra kl. 17.00. 

 

Afbud fra: Louise Dyreborg, Rikke Andersen, Claus Bach 

Mødeansvarlig: Charlotte Rohleder.  

Mødested: Skolens mødelokale ´Akvariet´ 

 

ES – Erik Sørensen 

LD – Louise Dyreborg 

LB – Lisbeth Byrrisen  

CR – Charlotte Rohleder  

CB – Claus Bach 

RA – Rikke Andersen 

LH – Linda Hansen 

AL – Anne Lind-Hansen 

BBC – Bo Bak Christiansen 

JJF – Johnnie Fischer 

CJ – Charlotte Jørgensen 

CF – Claus Fagerlund 

 

Pkt. Indhold Bilag Tids-

Ramme 

Ansvarlig Forventning 

1. Godkendelse af referat 

 

 5 min. CR Godkendelse 

 

 Tilføjelse til referatet fra sidst, punkt 5 vedr. Bring your own device. 

For at øge signalet om, at skolen ikke kan stille krav til forældrene om at levere en computer til eleverne i 

Ungemiljøet, og iht. den gratis folkeskole, så erstattes ordet anbefaler med opfordrer. 

 

2.  Elevrådet 

 

 10 min. CR Orientering 

 Nye elevrådsformænd: Sofie 8B og Maria 8A. 

Der har været et elevrådsmøde, og repræsentanterne har talt med den nye elevrådslærer, Line. 

Der er fundet formænd for rådet og deltagere til bestyrelsesmøderne. 

Elevrådet har talt om fællesskaber og fællesskabende aktiviteter. 

Maria deltog i en camp – i fælles-elevrådet – hvor der blev lavet forskellige aktiviteter. 

 

3. Overblik og prioritering af principsamlingen 

 

 60 min. CR Drøftelse og 

fastlæggelse 

 De gennemskrevne principper ligger på hjemmesiden, med nyt layout (den gamle principsamling skal 

slettes). 

Skolebestyrelsen gennemgik listen for de principper folkeskoleloven anviser, og skolen har principper for de 

fleste områder.  

Bestyrelsen aftalte at se nærmere på: Hvad gør skolen for arbejdet med elevernes udvikling i skolens faglige 

og sociale fællesskaber. 

 

Det videre arbejde understøttes af: 

Bilag med Retningslinje for opgave- og fagfordeling rundsendes med referatet 

Vedrørende Moderne obligatorisk erhvervspraktik så tilføjes dette afsnit til ”Princip for aktiviteter ud af huset” 

Desuden er udkastet til Princip for elevers hjemmearbejde og lektier er skrevet færdigt og skal godkendes i 

bestyrelsen næste gang. 

Pædagogiske lærerplaner er en del af SFO’ens virksomhed og kan måske bruges til et princip herom. 

 

4. 

 

Trafikale forhold samt evt. udfordringer 

(bilag jf. særskilt mail) 

X 

 

10 min. CR Drøftelse ift. 

tilkendegivelse 



 

 Skolens færdsels-kontaktlærer har beskrevet de tidligere initiativer: Ekstra skolepatrulje på Sanderumvej. P-

mulighederne ændret med standsningsforbud. Cykelstien fuldt optrukket. 3-4 elever som skolepatrulje på 

både Væddeløbsvej og Sanderumvej. 

Hvilket har bevirket: Farten er sænket. En forespørgsel på advarselsblink om skolepatrulje på Sanderumvej 

er indsendt. Forældre er generelt gode til at bruge hallens parkeringsplads. MEN der er stadig kaotiske 

tilstande, elever der går fra cykelskure over indkørslen og forældre kører ind i forbudsområde. Derfor 

anbefaler bestyrelsen at sige ja til at gå i dialog om, hvilke mulige løsninger der er vedr. trafikforholdene. 

 

Trafikevent i uge 43. Der er sendt en beskrivelse til GF-fonden om betaling af cykelsmede, som kommer på 

besøg og alle klasser kan få tilset deres cykler. 

 

5. Afgivelse af høringssvar ift. evt. ny 

specialundervisningsmodel 

(bilag: webinar / optagelse) 

 

X 15 min. CF Drøftelse og afgivelse 

af høringssvar 

 Bestyrelsen skal forholde sig til tildelingsmodellen.  

Forældres beskæftigelse, uddannelse og løn afgjorde tidligere grundtildeling til skolerne, samtidig med at 

skolerne selv betaler pr. elev der er segregeret. Det har på Sanderumskolen budgetmæssigt betydet et 

underskud mellem, 300.000-800.000 kr. årligt i de sidste mange år. 

Den nye model afspejler hele Danmarks visitationspraksis og tager højde for langt flere faktorer i den 

samlede visitation. 

Anbefalingen til høringssvaret er, at der ikke umiddelbart er argumenter, der går mod den nye model. Det 

vurderes dog stadig, at der er for få penge til specialområdet – generelt. 

CF skriver et svar og sender det rundt til skolebestyrelsen. 

 

6. Forældrespørgsmål ift. skoledagens længde, 

intentionerne i FL og konfirmandundervisningen 

 

 10 min. ES Drøftelse 

 Konfirmationsundervisningen ligger efter skoletid om tirsdagen fra kl. 14.15. Det betyder i år, at elever på 7. 

årgang har undervisning tirsdag og onsdag til 15.45.  

Bestyrelsen har tidligere udtalt sin holdning til, at konfirmationsundervisningen bør ligge efter skoletid.  

Skolen har forsøgt at være imødekommende ift. planlægning af skemaet og sluttidspunkterne. 

De lange (skole)dage er et reelt issue, men de praktiske forhold gør alternativer svært ladesiggørlige. 

Claus ringer til den pågældende forældre med bestyrelsens respons. 

 

7. Orientering: 

• Nyt fra formanden 

• Nyt fra ledelsen 

o Personale 

 

 

 

 

10 min. CR, CF Orientering 

 Tilbagemelding fra kontaktudvalgsmøde: 

Lærerne har været glade for kun at skulle forholde sig til undervisningen under corona-nedlukningen. 

En effektivitet i den virtuelle skole/hjemsamtale. 

 

Der har i dag været afholdt ansættelsessamtaler til en lærer i HEL. 

I morgen er der ansættelsessamtaler til 2 barselsvikariater til UM. 

Snart kommer der nyt test-set-up; både en fast dag og tilbud fra 9 år og op. 

 

8. Evt. 

 

  Alle  

 Linda tager til kontaktudvalgsmøde på mandag. 

 

 Kommende møde: 

 

Kommende emner: 

• Princip-arbejde 

 

    

 



 


